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*IN ADDITION TO THE TRANSFER FEE, WESTERN UNION AND ITS AGENTS ALSO MAKE MONEY FROM THE EXCHANGE OF CURRENCIES. 
PLEASE SEE REVERSE SIDE FOR MORE INFORMATION REGARDING CURRENCY EXCHANGE.  THIS TRANSACTION AND THE SERVICES YOU 
HAVE SELECTED ARE SUBJECT TO THE TERMS AND CONDITIONS THAT ARE PROVIDED TO YOU TOGETHER WITH THIS RECEIPT. BY SIGNING 
THIS RECEIPT, YOU ARE AGREEING TO THOSE TERMS AND CONDITIONS.  IF LISTED ABOVE, THE CURRENCY TO BE PAID OUT AND THE 
EXCHANGE RATE FOR YOUR TRANSACTION WERE DETERMINED AT THE TIME OF SEND. OTHERWISE, THE EXCHANGE RATE WILL BE SET 
WHEN THE RECEIVER RECEIVES THE FUNDS.  IT IS IMPORTANT TO CAREFULLY REVIEW THE WESTERN UNION PRIVACY POLICIES SET 
FORTH ON THE REVERSE SIDE GOVERNING THE COLLECTION, USE AND DISCLOSURE OF YOUR PERSONAL INFORMATION.  PROTECT 
YOURSELF FROM CONSUMER FRAUD. BE CAREFUL WHEN A STRANGER ASKS YOU TO SEND MONEY.

*EN PLUS DES FRAIS DE TRANSFERT, WESTERN UNION ET SES AGENTS TIRENT ÉGALEMENT UN REVENU DE L’ÉCHANGE DE DEVISES. 
VEUILLEZ CONSULTER L'ENDOS DE CETTE PAGE POUR PLUS DE RENSEIGNEMENTS À PROPOS DU CHANGE SUR LES DEVISES.SI INDIQUÉS 
CI-DESSUS,LA DEVISE À VERSER ET LE TAUX DE CHANGE POUR VOTRE OPÉRATION ONT ÉTÉ ÉTABLIS AU MOMENT DE L'ENVOI.  CETTE 
TRANSACTION ET LES SERVICES QUE VOUS AVEZ SÉLECTIONNÉS SONT ASSUJETTIS AUX MODALITÉS QUI FIGURENT SUR LE PRÉSENT REÇU. 
EN SIGNANT LE PRÉSENT REÇU, VOUS ACCEPTEZ LES DITES CONDITIONS.  AUTREMENT, LE TAUX DE CHANGE SERA ÉTABLI AU 
MOMENT OÙ LE DESTINATAIRE RECEVRA LES FONDS.  IL EST IMPORTANT DE LIRE ATTENTIVEMENT LA POLITIQUE RELATIVE À LA 
PROTECTION DES RENSEIGNEMENTS PERSONNELS DE WESTERN UNION FORMULÉE SUR L'ENDOS DE CETTE PAGE RÉGISSANT LA 
CUEILLETTE, L'UTILISATION ET LA DIVULGATION DE VOS RENSEIGNEMENTS PERSONNELS.
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THE WESTERN UNION MONEY TRANSFER SERVICE IS 
SUBJECT TO THE FOLLOWING TERMS AND 
CONDITIONS: 
THE WESTERN UNION MONEY TRANSFER SERVICE 
This is the agreement (“Agreement”) that governs your use of the 
Western Union Money transfer service (“Money Transfer Service” or 
the “Service”) provided by Western Union Financial Services 
(Canada), Inc. (“Western Union”), through the Internet website 
(“Website”) of the Bank of Nova Scotia (“Scotiabank”). 
Individuals holding an eligible account at Scotiabank (“Senders”), 
may send a Western Union Money Transfer to a designated receiver 
(the "Receiver") anywhere in the world where Western Union offers 
its Money Transfer Service. 
The Receiver may receive funds at Western Union agent (“Agent”) 
locations in the Expected Payout Location. For transactions sent 
within Canada or to any country other than the U.S., the Expected 
Payout Location generally means any Agent location in the destination 
country identified by the Sender; for transactions sent to the U.S, the 
Expected Payout Location means any Agent location in the designated 
U.S. state identified by the Sender, or an adjacent U.S. state.  
Western Union may limit the ability to send Money Transfers to 
certain countries, in accordance with applicable law and its policies. 
The Receiver will normally receive funds sent by Sender in cash, 
check, or a combination thereof; with some Services, funds may be 
credited to a bank, prepaid card, mWallet, or similar account.  Under 
some circumstances, the Receiver may be able to elect a payout 
method which differs from the payout method the specified by Sender; 
Sender authorizes Western Union to honor the Receiver's election of 
payout method. Receivers who receive funds through a payout method 
other than cash may incur additional fees to access funds. Certain 
countries and/or jurisdictions may impose a tax, fee and/or tariff on the 
Receiver’s receipt of, or access to, transferred funds.   
Money Transfers normally are available for pick up by the Receiver 
promptly after validation of Sender information which may take up to 
24 hours, on a "Will Call" basis, at Western Union agent locations in 
the destination country. “Will Call” basis means that the funds are held 
by Western Union until such time as the Receiver appears at a Western 
Union agent location to request payment of the Money Transfer. 
Money Transfers may be subject to holds or seizures in accordance 
with applicable law. 
Certain money transfer services, transfers that exceed certain principal 
amounts, and/or transfers to certain destinations may take longer or be 
subject to additional restrictions. At the time you select your 
destination country through the Website, you will be provided the 
opportunity to review the restrictions applicable to sending Money 
Transfers to such country. Alternatively, you may call the Customer 
Service telephone number listed below to obtain such information. For 
certain international destinations, the Receiver must provide the 
answer to a test question provided by the Sender (“Test Question”) in 
order to receive a payout for some or all Money Transfers to that 
destination, and in those destinations, the Receiver may be required to 
provide either proper identification or the correct answer to the Test 
Question, or both, to receive payment. Please contact Western Union 
at the Customer Service telephone number listed below for current 
information regarding the availability and/or the necessity of Test 
Questions for your selected destination. 
Western Union reserves the right to limit the principal amount of a 
Money Transfer, or to decline to accept or pay any Money Transfer 
that it or its agents determine in their sole discretion violates any 
applicable law or Western Union policy. When required by applicable 
law, Money Transfers sent or received in Canada will be reported to 
federal, provincial, local and/or foreign authorities. In order to 
complete a Money Transfer transaction, you will be required to 
provide Western Union with certain information to allow us to verify 
your identity and or/to complete the transaction. Please refer to 
Western Union's Online Privacy Statement for information concerning 
Western Union's use of this and other personal information. 
Western Union provides the Money Transfer Service internationally 
through its affiliates, third party agents, and representatives and 
payouts to Receivers will be made through such persons and entities. 
FEES, PAYMENT AND CURRENCY EXCHANGE 
Transfer Fees. In consideration for the use of the Service, you agree to 
pay to Western Union a fee for each Money Transfer initiated by you 
at the applicable rate then in effect (the "Transfer Fee"). The applicable 
Transfer Fee for your transaction will be provided to you prior to your 
final authorization of the transaction, in addition to any applicable fees 
for additional services. 
Currency Exchange. All payments will be made in the currency of the 
destination country (except in a limited number of instances where 
payment is made in U.S. dollars or other currency through a Western 
Union agent in the destination country). In addition to the transfer fees 
applicable to this transaction, a currency exchange rate will be applied. 
Canadian currency is converted to foreign currency at an exchange rate 
set by Western Union. Any difference between the rate given to 
customers and the rate received by Western Union will be kept by 
Western Union (and, in some cases, its international agents) in 
addition to the Transfer Fees. Any refund in the event of nonpayment 
will be made at the applicable exchange rate as described above in 
effect at the time of reconversion into Canadian Dollar. For 
information concerning the current currency exchange rates provided 
by Western Union to its customers call toll-free to 1-800-267-0486. 
IN ADDITION TO THE TRANSFER FEE, WESTERN UNION 
AND ITS AGENTS ALSO MAKE MONEY FROM THE 
EXCHANGE OF CURRENCIES.  IF THE EXCHANGE RATE 
FOR YOUR TRANSACTION WAS DETERMINED AT THE 
TIME YOU SENT THE MONEY, THE CURRENCY TO BE PAID 
OUT AND THE EXCHANGE RATE ARE LISTED ON YOUR 
RECEIPT. OTHERWISE, THE EXCHANGE RATE WILL BE SET 
WHEN THE RECEIVER RECEIVES THE FUNDS. 
Payment. Transfer fees and the principal amount are due and payable 
before Western Union processes the transaction. You must pay for the 
Service with funds from your Scotiabank account. If you do not have 
sufficient funds in your bank account, or if Western Union does not 
receive authorization from Scotiabank, the transaction will be not be 
processed and funds will not be transmitted to the Receiver. Western 
Union assumes no liability for damages resulting from or arising out of 
non-payment of the Money Transfer by reason of non-receipt of 
authorization from Scotiabank. Each time you use the Service you 
agree that you have authorized Scotiabank to debit your designated 
Scotiabank account for the principal amount, the transfer fee and any 
other applicable fees. (Your agreement with Scotiabank governs your 
use of your bank account, and you must refer to that agreement to 
ascertain your rights and liabilities as an account holder). 
REFUNDS 
REFUNDS OF PRINCIPAL AMOUNT and cancellation of the 
Money Transfer will be made upon request of the Sender made by 

calling the Western Union Customer Service number listed below, or 
by sending a written request to the address below. Refunds are only 
possible if payment to the Receiver has not yet been made at the time 
the request is processed by Western Union. Refunds will be made 
within 45 days of receipt of a valid written request from the Sender. 
Refunds are paid out either by cheque mailed to the Sender’s address 
or, once approved by Western Union, may be picked up at a Western 
Union agent location. Refunds are not available through Scotiabank or 
by a credit to a Scotiabank account. 
REFUNDS OF FEES will be made upon written request of the Sender 
if the Money Transfer is not available to the Receiver within the time 
specified by Western Union for the selected service, subject to the 
business hours of the location selected by the Receiver for payment 
and other special conditions. Refunds will be made within 45 days of 
receipt of a valid written request from the Sender. 
ADMINISTRATION CHARGE 
If a Money Transfer is not picked up by the Receiver or is not 
cancelled by the Sender prior to pick up within one (1) year of the date 
it was sent, there will be a non-refundable administration charge where 
permitted by law. The administration charge will be deducted from the 
principal amount of the Money Transfer. The administration charge is 
fifty (50) cents per month from the date the Money Transfer was sent, 
but not more than forty-two (42) dollars. 
WAIVER/BAR OF CLASS ACTION CLAIMS: All legal actions 
or claims arising from or relating to this transaction or the 
Services (“Claim”) shall be brought in the party’s individual 
capacity only. Neither party shall pursue a Claim as a class 
representative, a class member or in a class representative action 
of any kind. Within 72 hours after initiating a transaction, Sender may 
opt-out of this provision by calling 1-800-325-6000 and providing 
certain information, including the MTCN, Sender and Receiver names 
and the amount of the money transfer.

LIMITATION OF LIABILITY 

IN NO EVENT SHALL WESTERN UNION BE LIABLE FOR 
DAMAGES FOR DELAY, NONDELIVERY, NONPAYMENT OR 
UNDERPAYMENT OF THIS MONEY TRANSFER, OR ANY 
SUPPLEMENTAL MESSAGE, WHETHER CAUSED BY 
NEGLIGENCE ON THE PART OF ITS EMPLOYEES OR 
AGENTS OR OTHERWISE, BEYOND THE SUM OF $500 (in 
addition to refunding the principal amount of the Money Transfer and 
the fees), unless the Sender has obtained a higher liability limit by 
calling the telephone number set out at the bottom of this form and 
paying an additional charge therefor. IN NO EVENT WILL 
WESTERN UNION BE LIABLE FOR ANY INDIRECT, SPECIAL, 
INCIDENTAL OR CONSEQUENTIAL DAMAGES. 

WESTERN UNION PRIVACY POLICIES: Western Union and our 
Agents collect personal information about you and the Receiver from 
your Service transactions and, where permitted or required by law, 
from other sources (the "Information"), as explained in the Western 
Union Financial Services (Canada), Inc. Privacy Statement 
("Statement"). TO OBTAIN A COPY OF THE STATEMENT, ASK 
YOUR WESTERN UNION AGENT, CALL 1-800-562-2598 OR 
1-800-235-0000 OR SEE WWW.WESTERNUNION.CA. Western 
Union and our Agents collect and use Information to: (i) authorize and 
process Service transactions, (ii) to manage our business, including the 
detection and prevention of fraud and other illegal activity, and (iii) for 
other purposes set forth in the Statement. Western Union may disclose 
the Information to: (i) the Receiver, (ii)our Agents and, (ii) if 
applicable, any Receiver bank and any intermediate banks or other 
financial institutions, as may be necessary to process and complete 
your Service transaction. Information may be disclosed to law 
enforcement and other governmental authorities to prevent, detect and 
investigate fraud or other illegal activity, as permitted or required by 
law, and as otherwise described in the Statement. We may use and 
disclose your contact information to our affiliates and third parties to 
allow us, and them, to offer products and services which may be of 
interest to you (for example, special offers or services from financial 
institutions and service companies, such as banks, credit card 
companies, insurance companies and brokerage houses; retailers, such 
as home furnishers, clothing stores and florists; catalogue companies; 
direct marketers; affiliated companies that offer financial services; and 
other non-affiliated companies with which Western Union has joint 
marketing agreements)(collectively, "Marketing Purposes"). YOU 
MAY WITHDRAW YOUR CONSENT (OPT OUT FROM) THE 
USE AND DISCLOSURE OF INFORMATION FOR 
MARKETING PURPOSES BY CALLING 1-800-235-0000 or 
1-800-562-2598. Upon completion of your Service transaction, the 
Information may be retained by our Agents and/or Agent’s financial 
institutions. In addition, a file containing the Information may be 
established and maintained, for the purposes set forth above, at the 
offices of our affiliate, Western Union Financial Services, Inc., at PO 
Box 4430, Bridgeton, MO USA 63044. Western Union may transfer 
the Information to affiliates or service providers that perform services 
on our behalf. The Information may be collected, used, disclosed, 
stored or processed by these affiliates and service providers in 
locations outside of Canada for the purposes set forth above. Western 
Union takes reasonable measures to ensure that our affiliates and 
service providers use and/or disclose the Information as directed by us; 
however, legal requirements of the foreign countries applicable to 
affiliates, Agents and service providers, including legal requirements 
to disclose the Information to government authorities in those 
countries, may apply. Subject to certain exceptions provided by 
applicable law, you have a right to access your file and to request the 
correction of inaccurate information by writing to Western Union at 
the address set forth below. 

GENERAL: This Agreement, together with all items incorporated in it 
by reference, embodies the entire understanding among the parties. It 
supersedes all prior understandings and cannot be modified orally. 
Western Union has the right to assign this Agreement to any party at 
any time without Sender’s consent. This Agreement is governed by 
Ontario law without regard to conflicts of law rules, except: (a) where 
the Customer has their domicile or residence in Quebec at the time of 
the transaction, the laws of Quebec shall govern; and (b) with respect 
to the dispute paragraph, the law of the province from which the 
transaction was initiated shall govern. If an Agreement provision or 
part of a provision is found invalid, remaining provisions shall remain 
valid. Services are directed solely to persons 18 and over (or 19 and 
over in any jurisdiction where 18 is not the age of majority). Western 
Union and Sender acknowledge that they have requested that this 
Agreement and all related documents be prepared and executed in the 
English language. The English language Agreement version controls if 
there is an inconsistency between English and non-English versions. 
Sender and Receiver represent that their use of Services shall not 
violate: (a) any law, including without limit, laws relating to money 
laundering, illegal gambling activities, support for terrorist activities or 
fraud; and/or (b) this Agreement. Information provided to Western 
Union shall be truthful and complete. Sender shall indemnify Western 
Union and its Agents for all losses of any kind (including lawyers’ fees 
on a solicitor and client basis) arising out of any Agreement breach by 
Sender or Receiver. Western Union reserves the right to change 
Services without notice. Western Union and its Agents may refuse to 
provide Services to any person. 

CONSUMER FRAUD ALERT: PROTECT YOURSELF. BE 
CAREFUL WHEN A STRANGER ASKS YOU TO SEND MONEY 
ESPECIALLY FOR INTERNET AUCTIONS, NEWSPAPER OR 
TELEPHONE OFFERS. Western Union does not guarantee delivery 
or suitability of goods or services paid for with Services. Western 
Union is not an escrow service provider. Sender and Receiver agree 
not to use Services for escrow purposes. 

Western Union and its agents reserve the right to decline to send or 
refuse to pay any money transfer that either of them determines in their 
sole discretion violates any applicable law or Western Union Policy.
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LE SERVICE DE TRANSFERT D’ARGENT DE WESTERN UNION 
EST ASSUJETTI AUX TERMNES ET CONDITIONS SUIVANTES : 
LE SERVICE DE TRANSFERT D’ARGENT DE WESTERN UNION 
La présente convention (« convention ») régit votre utilisation du service de 
transfert d’argent de Western Union (« service de transfert d’argent » ou le « 
service ») fourni par Services financiers Western Union (Canada) Inc. (« 
Western Union »), par l’intermédiaire du site Web (« site Web ») de La 
Banque de la Nouvelle-Écosse (« Banque Scotia »). 
Les particuliers qui détiennent un compte admissible à la Banque Scotia (« 
expéditeurs ») peuvent effectuer un transfert d’argent de Western Union à un 
destinataire désigné (le « destinataire ») n’importe où dans le monde où 
Western Union offre son service de transfert d’argent. 
Le destinataire peut recevoir les fonds à l’emplacement d’agents de Western 
Union (« agent ») dans l’emplacement de paiement attendu. Pour les 
transactions envoyées au Canada ou à tout autre pays que les États-Unis, 
l'emplacement de paiement attendu signifie généralement n'importe quel 
emplacement de l'agent dans le pays de destination identifié par l'expéditeur ; 
pour les transactions envoyées aux États-Unis, l'emplacement de paiement 
attendu signifie n'importe quel emplacement de l'agent dans l'État aux 
États-Unis désigné et identifié par l'expéditeur, ou un État aux États-Unis 
adjacent.  
Western Union peut limiter la possibilité d’effectuer des transferts d’argent à 
certains pays, conformément aux lois applicables et à ses politiques. Le 
destinataire recevra normalement des fonds envoyés par l’expéditeur en 
espèces, chèques ou une combinaison de ceux-ci ; avec certains services, le 
fonds peuvent être crédités sur  une banque, carte prépayée, « Portefeuille 
mobile » ou compte similaire. Dans certaines circonstances, le destinataire sera 
en mesure de choisir une méthode de paiement qui diffère de la méthode de 
paiement spécifié par Expéditeur; Expéditeur autorise Western Union à 
honorer le choix du récepteur sur la méthode de paiement. Destinataires qui 
reçoivent des fonds par le biais d'une méthode de paiement autres que l’espèce 
peut encourir des frais supplémentaires d'avoir accès aux fonds. Certains pays 
et/ou juridictions peuvent imposer une taxe, les frais et/ou les tarifs sur 
réception du destinataire ou d'y accéder, les fonds transférés. 
Transferts d'argent sont normalement disponibles pour ramassage par le 
destinataire promptement après validation des informations de l'expéditeur 
qui peuvent prendre jusqu'à 24 heures, sur une Base de « Sur présentation » à 
une agence de Western Union du pays de destination. « Sur présentation » 
signifie que les fonds sont détenus par Western Union jusqu’à ce que le 
destinataire se présente à une agence de Western Union pour demander le 
paiement du transfert d’argent. Les transferts d’argent peuvent faire l’objet 
d’arrêts ou de saisies conformément aux lois applicables. 
Certains services de transfert d’argent, transferts qui dépassent certains 
montants en capital et/ou transferts à certaines destinations peuvent prendre 
plus de temps ou être assujettis à des restrictions supplémentaires. Au moment 
où vous choisissez votre pays de destination sur le site Web, vous aurez la 
possibilité de passer en revue les restrictions applicables aux transferts d’argent 
à ce pays. Alternativement, vous pouvez appeler le numéro de téléphone du 
service à la clientèle ci-dessous pour obtenir ces informations. Pour certains 
destinations internationaux, le destinataire doit fournir la réponse à une 
question test fourni par l'expéditeur ("question test") afin de recevoir un 
paiement pour certains ou tous les transferts d’argent vers la destination et dans 
ces destinations, le destinataire peut être exigé de fournir soit une pièce 
d'identité ou la réponse correcte à la question de test, ou les deux, pour  recevoir 
le paiement. Veuillez contacter le service à la clientèle de Western Union en 
trouvant ci-dessous de numéro de téléphone de contact pour obtenir des 
informations actuelles concernant la disponibilité ou la nécessité de Questions 
de test pour votre destination sélectionnée. 
Western Union se réserve le droit de limiter le montant en capital d’un 
transfert d’argent ou de refuser d’accepter ou de payer un transfert d’argent 
qui, selon elle ou ses agents, à leur entière discretion, contrevient aux lois 
applicables ou à la politique de Western Union. Lorsque les lois applicables 
l’exigent, les transferts d’argent envoyés ou reçus au Canada seront déclarés 
aux autorités fédérales, provinciales, locales et/ou étrangères. Afin d’effectuer 
une opération de transfert d’argent, vous devrez fournir à Western Union 
certaines informations pour nous permettre de vérifier votre identité et/ou 
effectuer l’opération. Veuillez vous reporter à la politique relative à la 
protection des renseignements personnels sur le site Web de Western Union 
pour en savoir davantage sur l’utilisation de ces renseignements et d’autres 
renseignements personnels par Western Union.
Western Union offre le service de transfert d'argent au niveau international par 
l'intermédiaire de ses sociétés affiliées, agents de tierce partie, et représentants 
et versements aux destinataires seront faits par l’entremise de ces personnes et 
entités.
FRAIS, PAIEMENT ET  ÉCHANGE DE DEVISES 
Frais de transfert. En contrepartie de l’utilisation du service, vous convenez à 
payer, au Western Union, des frais pour chaque transfert d’argent initié par 
vous au taux applicable en vigueur (le "frais de transfert "). Le frais de 
transfert applicable pour votre transaction sera vous sera fournie avant de 
votre autorisation finale de la transaction, en plus de tout frais applicables pour 
les services supplémentaires. 
Échange de devises. Tous les paiements seront faits dans la devise du pays de 
destination (sauf dans un nombre limité de cas lorsque le paiement est fait en 
dollars américains ou dans une autre devise par l’entremise d’un agent de 
Western Union dans le pays de destination). En plus des frais de transfert 
applicables à cette opération, un taux de change sera appliqué. La devise 
canadienne est convertie en devise étrangère au taux de change fixé par 
Western Union. Toute différence entre le taux consenti aux clients et le taux 
obtenu par Western Union sera conservée par Western Union (et, dans 
certains cas, les agents internationaux) en plus des frais de transfert. Tout 
remboursement en cas de non paiement sera effectué au taux de change 
applicable décrit ci dessus en cours au moment de la reconversion en dollars 
canadiens. Pour avoir des renseignements sur les taux de change courants 
consentis par Western Union à ses clients, appelez sans frais au 
1-800-267-0486.
EN PLUS DES FRAIS DE TRANSFERT, WESTERN UNION ET SES 
AGENTS TIRENT ÉGALEMENT UN REVENU DE L’ÉCHANGE DE 
DEVISES. SI LE TAUX DE CHANGE DE VOTRE OPÉRATION A ÉTÉ 
ÉTABLI AU MOMENT OÙ VOUS AVEZ ENVOYÉ L’ARGENT, LA 
DEVISE À VERSER ET LE TAUX DE CHANGE SONT INDIQUÉS SUR 
VOTRE REÇU. AUTREMENT, LE TAUX DE CHANGE SERA ÉTABLI 
AU MOMENT OÙ LE DESTINATAIRE RECEVRA LES FONDS. 
Paiement. Les frais de transfert et le montant en capital sont exigibles et 
payables avant que Western Union traite l’opération. Vous devez payer pour 
le service avec les fonds de votre compte à la Banque Scotia. Si vous n’avez 
pas suffisamment de fonds dans votre compte de banque, ou si Western Union 
ne reçoit pas l’autorisation de la Banque Scotia, l’opération ne sera pas traitée 
et les fonds ne seront pas transmis au destinataire. Western Union n’assume 
aucune responsabilité en cas de dommages résultant ou découlant du non 
paiement du transfert d’argent en raison de la non réception de l’autorisation 
de la Banque Scotia. Chaque fois que vous utilisez le service, vous convenez 
que vous avez autorisé la Banque Scotia à débiter de votre compte désigné de 
la Banque Scotia le montant en capital, les frais de transfert et tous les autres 
frais applicables. (Votre convention avec la Banque Scotia régit l’utilisation 
que vous faites de votre compte de banque et vous devez vous reporter à cette 
convention pour déterminer vos droits et responsabilités à titre de détenteur de 
compte).
REMBOURSEMENTS 
LE REMBOURSEMENT DU CAPITAL et l’annulation du transfert 
d’argent seront effectués lorsque l’expéditeur en fait la demande en appelant 
le service à la clientèle de Western Union au numéro indiqué ci après ou en 
envoyant une demande écrite à l’adresse indiquée ci après. Les 
remboursements sont possibles uniquement si le destinataire n’a pas encore 
reçu le paiement au moment où la demande est traitée par Western Union. Les 
remboursements seront effectués dans un délai de 45 jours suivant la 
réception d’une demande écrite valide de l’expéditeur. Les remboursements 

sont payés par chèque qui est envoyée par la poste à l’adresse de l’expéditeur 
ou, une fois approuvés par Western Union, peuvent être ramassés à une 
emplacement d’agence de Western Union. Les remboursements ne peuvent 
être obtenus par l’intermédiaire de la Banque Scotia ou au moyen d’un crédit 
porté à un compte tenu par la Banque Scotia.
LE REMBOURSEMENT DES FRAIS sera fait sur demande écrite de 
l’expéditeur si le transfert d’argent n’est pas disponible pour le destinataire 
dans le délai précisé par Western Union pour le service choisi, sous réserve 
des heures d’operations de l’emplacement choisi par destinataire pour le 
paiement et d’autres conditions spéciales. Les remboursements seront 
effectués dans un délai de 45 jours suivant la réception d’une demande écrite 
valide de l’expéditeur.
FRAIS D’ADMINISTRATION 
Si un transfert d’argent n’est pas ramassé par le destinataire ou n’est pas 
annulé par l’expéditeur avant le ramassage des fonds dans un délai de un an à 
compter de la date à laquelle il a été envoyé, il y aura des frais d’administration 
non remboursables, là où la loi l’autorise. Les frais d’administration seront 
déduits du montant en capital du transfert d’argent. Les frais d’administration 
sont de cinquante (50) sous  par mois à compter de la date de l’envoi du 
transfert d’argent, mais pas plus de quarante-deux (42) dollars.
DISPENSE / EXCLUSION AUX RÉCLAMATIONS EN RECOURS 
COLLECTIFS: Toutes les poursuites judiciaires ou réclamations 
découlant ou se rapportant à cette transaction ou des services 
("Réclamation") devra être portées dans la capacité individuelle du 
partie uniquement. Aucune partie ne devra poursuivre la réclamation en 
tant que classe de représentant, un membre de la classe ou en tant que  
classe de représentant d’un recours collectif de quelque nature que ce soit. 
Dans un délai de 72 heures après l’initiation d'une transaction, expediteur peut 
retirer de cette disposition en appelant le 1-800-325-6000 et en fournissant 
certaines informations, y compris le numéro MTCN, nom  de l’expediteur et 
destinataires et le montant du transfert d'argent. 
LIMITATION DE RESPONSABILITÉ 
EN AUCUN CAS WESTERN UNION NE SERA RESPONSABLE DE 
DOMMAGES POUR RETARD, NON LIVRAISON, NON PAIEMENT 
OU PAIEMENT INSUFFISANT DU PRÉSENT TRANSFERT 
D’ARGENT, OU DE TOUT MESSAGE SUPPLÉMENTAIRE, QU’ILS 
SOIENT CAUSÉS PAR LA NÉGLIGENCE DE LA PART DE SES 
EMPLOYÉS OU AGENTS OU AUTREMENT, SUPÉRIEURS À LA 
SOMME DE 500 $ (en plus du remboursement du capital du transfert 
d’argent et des frais), à moins que l’expéditeur n’ait obtenu une limite de 
responsabilité supérieure en appelant au numéro de téléphone indiqué au bas 
du présent formulaire et en payant des frais supplémentaires à cette fin. EN 
AUCUN CAS WESTERN UNION NE SERA RESPONSABLE DE 
DOMMAGES INDIRECTS, SPÉCIAUX, ACCESSOIRES OU 
CONSÉCUTIFS. 
POLITIQUES DE WESTERN UNION SUR LA PROTECTION DES 
RENSEIGNEMENTS PERSONNELS:  Western Union et nos  agents 
recueillent des renseignements personnels à votre sujet et au sujet du 
destinataire à partir des opérations que vous effectuez dans le cadre des 
services et, aux endroits où la loi le permet ou l’exige, provenant d’autres 
sources (les « renseignements »), comme il est expliqué dans la politique 
relative à la protection des renseignements personnels de Services Financiers 
Western Union (Canada), Inc. (la « politique »). POUR OBTENIR UN 
EXEMPLAIRE DE LA POLITIQUE, VEUILLEZ VOUS ADRESSER À 
VOTRE AGENT WESTERN UNION, APPELER LE 1 800 562 2598 ou le 
1 800 235 0000 OU CONSULTER LE WWW.WESTERNUNION.CA. 
Western Union et nos agents recueillent et utilisent des renseignements aux 
fins suivantes : (i) autoriser et traiter les opérations effectuées dans le cadre des 
services; (ii) gérer nos affaires, y compris détecter et prévenir les fraudes et les 
autres activités illégales et (iii) aux autres fins qui sont énoncées dans la 
politique. Western Union peut divulguer les renseignements (i) au destinataire, 
(ii) à nos agents et (iii), le cas échéant, à la banque du destinataire et à des 
banques intermédiaires ou autres institutions financières, au besoin, afin de 
traiter et de réaliser votre opération dans le cadre des services. Les 
renseignements peuvent être divulgués aux organismes chargés de 
l'application de la loi ou à d’autres autorités gouvernementales afin de 
prévenir et de détecter les fraudes ou les autres activités illégales et de faire 
enquête sur celles ci de la manière permise ou exigée par la loi et comme il est 
par ailleurs décrit dans la politique. Nous pouvons utiliser vos renseignements 
personnels et les divulguer aux membres de notre groupe et à des tiers afin de 
nous permettre et de permettre à ceux ci de vous offrir des produits et des 
services susceptibles de vous intéresser (par exemple, des offres spéciales ou 
des services d’institutions financières et d’entreprises de services comme les 
banques, les sociétés émettrices de cartes de crédit, les compagnies 
d’assurance et les maisons de courtage, de détaillants comme les magasins de 
meubles et de vêtements et les fleuristes, de sociétés de vente par catalogue, 
d’agents de vente directe, des sociétés  affiliées offrant des services financiers 
et d’autres sociétés non - affiliées avec lesquelles Western Union a conclu des 
ententes conjointes de marketing) (collectivement, les « fins de marketing »). 
VOUS POUVEZ RETIRER VOTRE CONSENTEMENT À CE QUE 
NOUS UTILISIONS ET DIVULGUIONS VOS RENSEIGNEMENTS À 
DES FINS DE MARKETING EN TÉLÉPHONANT AU 1 800 235 0000 
OU AU 1 800 562 2598. Après que votre opération sera réalisée dans le cadre 
des services, les renseignements pourraient être conservés par nos agents et/ou 
par les institutions financières de ceux ci. En outre, un dossier renfermant les 
renseignements pourrait être établi et conservé aux fins énoncées ci dessus, au 
bureau du membre de notre groupe, Western Union Financial Services, Inc., 
P.O. Box 4430, Bridgeton, MO États Unis 63044. Western Union peut 
transférer les renseignements  aux affiliés ou à des fournisseurs de services 
travaillant pour son compte. Les renseignements peuvent être recueillis, 
utilisés, divulgués, stockés ou traités par ces affiliés et fournisseurs de services 
à des endroits situés à l’extérieur du Canada aux fins énoncées ci dessus. 
Western Union prend des mesures raisonnables afin de s’assurer que ses 
affiliés et ses fournisseurs de services utilisent ou divulguent les 
renseignements personnels conformément à ses instructions; toutefois, des 
exigences juridiques qui ont cours dans les pays étrangers et qui s’appliquent 
aux affiliés, à nos agents et à nos fournisseurs de services, y compris des 
exigences juridiques qui prévoient la divulgation des renseignements 
personnels aux autorités gouvernementales de ces pays, pourraient 
s’appliquer. Sous réserve de certaines exceptions prévues par les lois 
applicables, vous avez le droit de consulter votre dossier et d’exiger la 
correction des renseignements erronés en écrivant à Western Union à 
l’adresse indiquée ci dessous.
GÉNÉRALITÉS: Le présent accord, ainsi que tous les éléments qui lui sont 
intégrés par référence, constituent la totalité de l’entente entre les parties. Il 
remplace toutes les ententes précédentes et ne peut être modifié verbalement. 
Western Union a le droit de assigner le présent accord à toute partie, en tout 
temps, sans le consentement de l’expéditeur . Le présent accord est régi par les 
lois de l’Ontario sans égard aux règles de conflits de lois, sauf : (a) lorsque le 
client a son domicile ou sa résidence au Québec au moment de l’opération, 
auquel cas les lois du Québec s’appliqueront; et (b) à l’égard du paragraphe 
touchant les différends, les lois de la province d’origine de l’opération 
s’appliqueront. L’invalidité d’une disposition ou d’une partie de disposition 
ne porte pas atteinte à la validité des autres dispositions du contrat. Les 
services s’adressent uniquement aux personnes âgées de 18 ans et plus (ou 19 
ans et plus dans les territoires où 18 ans n’est pas l’âge de la majorité).Western 
Union et  l’expéditeur  reconnaissent avoir demandé que le présent accord et 
tous les documents connexes soient préparés et signés en langue anglaise. 
L’Accord en langue anglaise prévaut en cas de contradiction entre la version 
anglaise et les versions en d’autres langues. L’expéditeur et le destinataire 
déclarent que leur utilisation des services ne violera : (a) aucune loi, y compris 
les lois relatives au blanchiment d’argent, aux jeux d’argent illégaux, au 
soutien d’activités terroristes ou à la fraude; ni (b) le présent accord. 
L’information fournie à Western Union sera véridique et complète. 
L’expéditeur indemnisera Western Union et ses agents à l’égard de toutes les 
pertes de quelque nature que ce soit (y compris les frais d’avocat sur une base 
avocat-client) découlant de toute violation de l’accord par  l’expéditeur ou le 
destinataire.Western Union se reserve le droit de modifier ses services sans 
préavis. Western Union et ses agents peuvent refuser de fournir des services à 
toute personne. 
FRAUDE À LA CONSOMMATION : PROTÉGEZ-VOUS. 
MÉFIEZ-VOUS LORSQU’UN ÉTRANGER VOUS DEMANDE 
D’ENVOYER DE L’ARGENT, EN PARTICULIER QUAND IL S’AGIT 
D’ENCHÈRES EN LIGNE, D’ANNONCES DANS LES JOURNAUX OU 
D’OFFRES TÉLÉPHONIQUES. Western Union ne garantit ni la livraison ni 
la pertinence des biens ou des services payés à l’aide de ses services. Western 
Union n’est pas un fournisseur de services d’entiercement et l’expéditeur et le 
destinataire conviennent de ne pas utiliser les services à des fins 
d’entiercement.
Western Union et ses agents se réservent le droit de refuser d’envoyer ou de 
refuser de payer un transfert d’argent qui, selon eux respectivement, à leur 
entière discrétion, contrevient aux lois applicables ou à la politique de 
Western Union.

MAILING AND BUSINESS ADDRESS: 
Western Union Financial Services (Canada), Inc. 

P.O. Box# 4059, McCowan Square RPO, 1235 McCowan Rd., Scarborough, ON 1H 0A4
FOR CUSTOMER SERVICE PLEASE CALL 1-800-267-0486.

The Western Union® Money Transfer™ service is provided by Western Union Financial Services (Canada), Inc.,
which is not an entity or affiliate of Scotiabank. Scotiabank shall have no liability to you in any way for the provision

by Western Union of the services set forth in this Agreement. 

ADRESSE POSTALE ET COMMERCIALE :
Western Union Financial Services (Canada), Inc. 

P.O. Box# 4059, McCowan Square RPO, 1235 McCowan Rd., Scarborough, ON 1H 0A4
POUR LE SERVICE À LA CLIENTÈLE, VEUILLEZ COMPOSER LE 1-800-267-0486.

Le service de transfert d’argent de Western Union™ est fourni par Services financiers Western Union (Canada) Inc., qui n’est pas 
une entité appartenant à la Banque Scotia ni un membre de son groupe. La Banque Scotia n’assume aucune responsabilité à votre 

égard de quelque façon que ce soit relativement aux dispositions par Western Union des services indiqués dans la présente convention.
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